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Rada starostov v Košiciach 

 

Zápisnica 

z 22. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 28. novembra 2017 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

 

Úvod rokovania 

 

Rokovanie otvoril a viedol predseda Rady starostov Ing. Ján Jakubov, starosta MČ 

Košice – Západ, v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 

V úvode rokovania bolo prítomných 17 starostov a Rada starostov v Košiciach bola 

uznášania schopná. Z rokovania bol ospravedlnený starosta MČ KVP p. Halenár. 

 

K programu rokovania 

 

p. Jakubov, predseda RS: Pozvánka s programom rokovania bola starostom zaslaná 

elektronickou formou. Opýtal sa starostov, či majú pozmeňujúce alebo doplňujúce 

návrhy do programu rokovania.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: V bode Rôzne by rád hovoril o téme Riešenie 

problematiky sociálneho bývania v Krásnej a rád by o tejto téme hovoril aj za 

prítomnosti p. námestníčky, resp. z referátu Útvaru hlavného architekta.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že okrem návrhu p. starostu Kažimíra, zo strany 

starostov neodzneli žiadne ďalšie návrhy, preto dal hlasovať o programe rokovania. 

 

Hlasovanie č. 1 -   za: 17, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že program rokovania RS bol schválený. 

- - - 

 

Overovatelia zápisnice: p. Monika Puzderová a JUDr. Cyril Betuš 

- - - 

 

Bod č. 1 

Prerokované materiály Mestskej rady v Košiciach zo dňa 20.11.2017 zaradené  

na zasadnutie MZ 

 

p. Jakubov, predseda RS: Materiály z rokovania mestskej rady si starostovia mali možnosť 

preštudovať v elektronickej forme. Vyzval starostov, aby povedali o ktorých bodoch 

okrem bodu Návrh programového rozpočtu mesta Košice, chcú diskutovať samostatne. 

 Mimo záznam p. starosta Betuš požiadal, aby sa vyjadrili starostovia, ako na ich 

miestnych zastupiteľstvách prebehlo rokovanie týkajúce sa bodu Návrh zámeny 

pozemkov so spoločnosťou Tempus, a to MČ KVP a Sever.  

Predseda RS skonštatoval, že starosta MČ KVP je ospravedlnený a stanovisko za nich 

povedať nevie. Požiadal p. Gaja, aby sa vyjadril za MČ Sever. 
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p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Mestská časť Sever v zastupiteľstve to nemalo, pretože 

ešte 25.8. dalo negatívne stanovisko, ako úrad. A toto stanovisko bolo ním prezentované 

na všetkých fórach. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Opýtal sa p. Betuša, či taká odpoveď je postačujúca.  

Zároveň privítal na rokovaní RS zástupkyňu riaditeľa p. Kažimírovú a zároveň vedúcu 

ekonomického oddelenia. Otvoril diskusiu k návrhu rozpočtu mesta na rok 2018. 

Uviedol, že včera mu bol doručený email, ktorý mu bol avizovaný od p. Lesňáka dva 

dni predtým. Prečítal jeho znenie: „Vážený pán predseda Rady starostov. Obraciam sa 

na Vás so žiadosťou, aby sa do bodu schválenie rozpočtu mesta na rok 2018 dostal 

návrh ohľadne prerozdelenia peňazí medzi mestské časti nasledovne: pôvodný návrh 

bol: veľké mestské časti po 40 tis. eur a malé mestské časti po 20 tis. eur. Náš návrh je: 

veľké mestské časti 30 tis. eur a malé mestské časti 30 tis. eur. Svoj nárok opierame aj 

o list, ktorý sme poslali primátorovi mesta v siedmom mesiaci 2017, kde sme žiadali 

navýšenie o 40 tis. eur, ktoré malo byť financované z predaja Kositu. Ing. Milan 

Lesňák, starosta.“  

Uviedol, že ho mrzí, že opäť deň pred rokovaním RS otvárajú rozpočet, pretože na 21. 

rokovaní Rady starostov, ktoré bolo 9. novembra, ktoré bola zamerané len na rozpočet, 

ktorá sa konala za prítomnosti p. riaditeľa magistrátu a vedúcej ekonomického 

oddelenia, o návrhu rozpočtu diskutovali, prerokovávali ho a bolo schválené uznesenie 

v znení: „Rada starostov v Košiciach žiada upraviť návrh rozpočtu mesta Košice na rok 

2018 takto: finančné prostriedky na účelové dotácie pre mestské časti určené na šport 

preklasifikovať do položky verejno-prospešné služby a športové akcie.“ Táto 

požiadavka bola zo strany mesta do návrhu rozpočtu zaparovaná, pretože na rokovanie 

mestskej rady už bol rozpočet predložený s touto úpravou. A na tejto rade, pri kreovaní 

rozpočtu, mohli dať všetky pripomienky. Preto k návrhu na úpravu rozpočtu mesta od p. 

Lesňáka, ktorú prečítal, vníma, ako zvýhodnenie malých mestských častí oproti veľkým 

MČ. Dodal, že aj starostovia veľkých mestských častí by mohli dať svoj návrh, aby sa 

celý badžet, ktorý MČ majú dostať, prerozdelil podľa počtu obyvateľov v jednotlivých 

mestských častí. Z pohľadu MČ Západ, ktorá má 40 tis. obyvateľov, bude ako starosta 

spokojný. Podľa jeho názoru úplná spravodlivosť nikdy nebude. Požiadal p. 

Kažimírovú, aby povedala, s čím v rámci úpravy rozpočtu sa ešte ráta čo sa týka 

mestských častí. Uviedol, že diskusia bude otvorená následne.  

Privítal na rokovaní Rady starostov námestníkov primátora p. Renátu Lenártovu a  

p. Martina Petruška, riaditeľa magistrátu p. Pavla Lazúra. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Zo zákona musí byť rozpočet zostavený tak, aby 

bol vyrovnaný a ktorý aj momentálne vyrovnaný je. V návrhu na účelové dotácie pre 

mestské časti vyčlenená suma 1 mil. 150 tis. eur, plus 410 tis. pre dve veľké mestské 

časti na akcie celomestského charakteru, a to je MČ Juh a MČ Staré Mesto. 

 Suma 1 mil. 150 tis. eur je rozdelená tak, že pre veľké MČ je schválená suma 80 tis. eur. 

V tejto sume je pôvodných 30 tis., ktoré každý rok MČ dostávali a plus 50 tis. navyše 

s tým, že na poslednom rokovaní Rady starostov sa dohodlo, aby z tejto sumy nebolo 

špeciálne vyčlenených 5 tis. na šport. Preto túto sumu zapracovali v návrhu rozpočtu do 

jedného balíka a celú sumu, t.j. 50 tis. eur môžu starostovia použiť na verejno-prospešné 

služby a aj na šport. Dodala, že môžu ale nemusia.  

 Pre malé MČ je v návrhu vyčlenená suma 35 tis. eur, čiže pôvodných 10 tis. plus 25 tis. 

navyše, tak ako to bolo aj v roku 2017 taktiež s tým, že suma na šport je zapracovaná 

v celom balíku 25 tis. eur.  
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 Čo sa týka podielových daní uviedla, že došlo k zvýšeniu po poslednej Rade starostov, 

čiže ešte viac sa navýšili podielové dane oproti pôvodnému návrhu o ďalších 100 tis. 

eur. Momentálne je to tak, že podľa počtu obyvateľov majú malé MČ na rok 2018 sumu 

117,32 eur a veľké MČ sumu 26 eur, okrem troch MČ, ktoré sú špecifické a to Sídlisko 

KVP, Dargovských hrdinov a Luník IX. Celková suma na podielových daniach sa 

navýšila o 328 079 eur a zároveň podielová daň za psa, čo predstavuje 50 % 

z celkového výberu za mesto, je vo výške 111 286 eur. Táto suma nebude v roku 2018, 

pokiaľ bude predložený návrh schválený, účelovo viazaná na výdavky spojené so 

psíkmi a ich hygienou. Tieto peniaze budú k dispozícií na verejno-prospešné služby tak, 

ako podielové dane. Čo predstavuje pre starostov plus. Suma sumárov, teda po 

prepočítaní, starostovia budú mať voľne dispozičné zdroje oproti roku 2017 naviac  

o 4,8 %.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Argumenty, ktoré predseda Rady 

starostov povedal, ak by sa peniaze na mestské časti rozdeľovali spôsobom podľa počtu 

obyvateľov „berie, pretože pri príjme mesta z daní fyzických a právnických osôb, čo je 

93 mil. 600 tis. eur, ktorý sa vydelí počtom obyvateľov, tak na jedného obyvateľa to 

vychádza na cca 340 – 350 eur je fajn jak pre MČ Západ, ale bolo by to fajn aj pre jeho 

MČ. Podotkol však, že musia myslieť na to, že tvoria jedno mesto. Za posledné tri roky 

a nasledujúci rok bude do dopravy preinvestovaných 250 mil. eur. Kúpili sa autobusy, 

opravili sa cesty, inžinierske siete. Podotkol, že 100 % týchto investícií je vo veľkých 

mestských častiach. Ani percento nešlo do malých MČ a starostovia majú kompetencie, 

ale nemajú peniaze na dopravu. Uviedol, že o to opierajú svoje tvrdenie a druhá vec 

podľa jeho názoru je, že starostovia veľkých MČ majú peniaze a nemajú kompetencie. 

Mali by prijať konsenzus, ktorý bude plus-mínus kopírovať mesto Bratislava. Za tri 

roky, odkedy sa o tom rozpráva sa nič neurobilo a dodal, že starostovia malých MČ 

majú problém s tým, že im ľudia píšu emaily s otázkami „Čo robia?“ a za príklad im 

uvádzajú ako to funguje na Terase alebo Jazere, kde sa opravuje, stavia, atď. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Približne pred rokom a pol sa začal proces, kedy sa dohodli, že 

stretávať sa budú malé MČ a veľké MČ za účelom získania názoru do budúcna, tzn. na 

najbližšie volebné obdobie, na prerozdelenie kompetencií a na formu prerozdeľovania 

zdrojov. Pokiaľ má informácie, tak niekoľkokrát sa stretli malé MČ a aj veľké MČ. 

Predpokladá, že aj malé MČ si nejaký názor urobili, lebo veľké MČ áno. A pred 

polrokom, kedy sa uskutočnilo rokovanie RS na tému k možnosti prenosu kompetencií 

a prerozdelenia finančných prostriedkov, tak malé MČ sa vyjadrili, že dané 

kompetencie im stačia, ale potrebovali by niečo navrch finančné prostriedky. 

Skonštatoval, že nie je mu preto celkom jasné, prečo na rokovaní Rady starostov, ktorá 

sa uskutočnila 9. novembra a ktorá prerokovávala návrh rozpočtu mesta Košice na rok 

2018, ktorý sa v tom čase dotváral, nepovedali požiadavky, ktoré boli včera listom 

oznámené. Návrh rozpočtu, ktorý bol aj starostom dnes na rokovanie predložený, už bol 

prerokovaný predsa aj na mestskej rade. Nikto sa neozval. Teraz je situácia, že deň pred 

rokovaním Rady starostov p. Lesňák rozposlal návrh na úpravu rozpočtu, ktorý 

nepredstavuje množstevnú úpravu, len pre malé MČ navýšiť financie o 10 tis. a pre 

veľké MČ ubrať o 10 tis. eur. List, ktorý dostal p. primátor bol podpísaný starostami 

malých mestských častí, ale nie všetkými. Dodal, že počas jeho predsedovania Rade 

starostov bolo zavedené, že raz za mesiac sa stretávajú aj kvôli tomu, aby mali väčší 

priestor riešiť svoje požiadavky mimo tých rokovaní, na ktorých sa prioritne riešia 
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materiály, ktoré sú predmetom mestského zastupiteľstva a mohli pracovať na tom, aký 

návrh do budúcna vzíde na možné prerozdelenie kompetencií aj financovania. Hovorí to 

preto, lebo nie celkom súhlasí, ako bol zvolený postup zo strany p. Lesňáka. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Na minulom rokovaní, kedy hovorili o rozpočte, 

predložil návrh, aby sa MČ navýšilo, bolo to aj v písomnej podobe, nevie presne či 40 

alebo 50 tis. eur na krytú plaváreň, ale v predloženom návrhu rozpočtu sa čiastka 

neobjavila. A možno aj preto ostatní starostovia nič nepredkladajú. Podľa jeho názoru 

rozpočet by sa mal tvoriť na základe požiadaviek jednotlivých mestských častí a nie od 

stola. Najlepšie by bolo, keby sa seriózne začali zaoberať a dohodnúť sa na otvorení 

Štatútu mesta Košice a na prerozdeľovaní daní fyzických a právnických osôb tak, ako to 

je v Bratislave, pretože žijeme v jednom štáte a kdesi to fungovať môže a kdesi nie. 

A tým pádom, mestské časti by nemuseli mať tých 50 %, ale mali by len 30 % a potom 

by nebol žiadny problém. Myslí si, že bolo by to prirodzené, pretože by sa im podarilo 

vyhnúť do budúcna k zvýhodňovaniu niektorých mestských častí. Aby to bolo férové 

a navždy a nie podľa straníckych príslušností, ale jednoducho to mestská časť bude 

mať, si to zaslúži a bude to dobré pre obidve strany. V neposlednom rade navrhuje nie 

50 ale 30 % aj preto, pretože mal by byť zohľadnený aj princíp solidarity a teda naozaj 

veľké MČ by mali prispieť menším MČ, ktoré nemôžu mať toľko financií, pretože 

nemajú napr. lukratívne podniky, ktoré dávajú dane.  

 Dodal, že každá mestská časť je veľmi nesmierne dôležitá pre mesto ako celok. Ak sa 

prestane investovať do nejakej MČ, veľmi skoro sa to prejaví. Preto znova navrhuje, 

naozaj veľmi seriózne otvoriť štatút a jednať na odbornej úrovni. Už niekoľko rokov sa 

o to snažia, ale potom to stále niekto kdesi zametie.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Tak ako už hovoril, že sa stretávajú starostovia malých MČ a aj 

veľkých, tak na poslednom, kde sa stretli starostovia veľkých MČ riešili práve 

kompetencie a samozrejme prenos kompetencií, prerozdeľovanie bude súhlasiť aj 

s otvorením štatútu. Nie je proti tomu, ale dnes riešia problém, ktorý vystál včera, že 

malé MČ požiadali o prerozdelenie finančných prostriedkov na úkor veľkých MČ. 

Opýtal sa starostu MČ Staré Mesto, ktorý vyjadril princíp solidarity a či je jeho 

vyjadrenie pozitívne v prospech malých MČ na úkor veľkých MČ? 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Áno. 

 

p. Balčík, starosta MČ Košice – Kavečany: Pripomenul, že na predchádzajúcej Rade 

starostov, ktorá bola 9. novembra sa ozval s pripomienkou, aby dotáciu pre malé MČ 

navýšili o 5 tis. eur a ak správne ráta, tak by sa dostali na úroveň roka 2017, v ktorom 

malé MČ dostali spolu účelové dotácie 40 tis. V súčasnom návrhu rozpočtu mesta na 

rok 2018 je táto suma vo výške 35 tis. eur. Z tohto pohľadu, ak správne zachytil, že roky 

2017 a 2018 sú totožné pre účelové dotácie, tak podľa týchto počtov to nie je totožné. 

Preto aj na poslednej Rade starostov to navrhoval ako kompromisné riešenie a určite to 

bude aj zaznamenané v zápisnici. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že je predložené ďalšie riešenie, aby sa malým MČ 

pridalo po 5 tis. eur 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Je predsa samozrejmé, že každý chce viac, ale 

korektne treba povedať, že email dostal ako starosta malej MČ včera. Skonštatoval, že 

vychádzal z toho, že sa ako starostovia dohodli na poslednej Rade starostov, na ktorej 
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našli kompromis aj na základe listu, ktorý bol p. primátorovi poslaný. O tom, čo bolo 

uvedené v emaili sa fakt dozvedel včera. Uviedol, že nevie kto rokoval, ako rokoval, ale 

on na rokovaniach nebol. Faktom ale je, že bol by rád, keby peniaze boli, keby 

vybojovali viac, to nepopiera, ale musí povedať, že riešiť dnes a handrkovať sa o tom, 

komu zoberú a komu dajú viac, nie je šťastné. Podľa jeho názoru, mohli postupovať – 

urobiť to inač. Dodal, že pod spomínaný email sa nepodpísal. 

 

p. Hlinka, starosta MČ Košice – Juh: Pridal sa a nadviazal na predrečníka, že včera (27.11.) sa 

uskutočnilo regionálne zasadnutie ZMOS a tam sa dozvedel, viac-menej neoficiálne sa 

o tom rozprávali a sa dozvedel, že niektorí starostovia malých MČ neboli do tejto 

vtiahnutý, resp. nebola im daná možnosť hovoriť o tom, aj keď vie, že nikto nepovie, že 

by si neželal mať viac finančných prostriedkov v rozpočte. To povedal na margo 

procedúry a k zvyklostiam, ktoré zatiaľ mali medzi sebou. 

 K predloženému návrhu rozpočtu mesta z úrovne magistrátu, k celkovému objemu 

a navýšeniu rozpočtových zdrojov uviedol, že áno, je to dobré, t.j. že bolo povedané, že 

4,8 % bude naviac v porovnaní s minulým rokom. Treba ale vidieť, že aj rast 

ekonomiky je momentálne veľmi dobrý, tzn., že aj výber dane z príjmu fyzických osôb 

medziročne - novembri tohto roku a novembre minulý rok – narastá výnos pre mestá 

a obce v globále na Slovensku o 9,5 %. Za jeho MČ musí povedať, že rozpočet je 

veľmi, veľmi napätý, a to aj vzhľadom na to, že MČ má zariadenia celomestskou 

pôsobnosťou, ktoré je potrebné dotovať, lebo nie sú zárobkové firmy a zároveň je 

schválený nárast miezd, ktorý v rámci kolektívneho vyjednávania kolektívnou zmluvou 

vyššieho stupňa pre budúci rok, čo predstavuje nárast o 4,7 %, ďalej sú to odvody pre 

poisťovňu. Chcel tým povedať, že peniaze síce sú navýšené, ale prakticky sú aj dopredu 

predurčené, kde pôjdu. Myslí si preto, že mesto urobilo dosť ústretových krokov, 

samozrejme tiež by privítal, aby rozsah toho podielu pre mestské časti, či veľké ale aj 

malé, bol vyšší. Dodal, že každý rozpočet sa môže v priebehu roka podľa vývoja 

situácie, napĺňania príjmov a výdavkov, sa môžu a aj sa robia úpravy rozpočtu. Preto sa 

k niektorým veciam dostať aj neskôr, ak to bude treba. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Dala za pravdu predrečníkovi, že na 

včerajšom stretnutí regionálneho združenia, ktorého sa zúčastnila, tam povedané nebolo 

nič. Opýtala sa p. Lesňáka, či email rozposielal všetkým starostom, lebo o tom liste 

a o tomto návrhu nevedela nič. Skonštatovala, že aj ona by bola rada, keby financií bolo 

viac, ak by sa to dalo zrealizovať, ale musí povedať, aby boli realistami a navrhuje, aby 

každý z nich začal od seba, pretože na meste je jeden balík peňazí, z ktorého musia 

vyžiť všetci. Mrzí ju jedno, že o návrhu nevedela skôr, že o tom nerozprávali, lebo 

zvolený spôsob nerieši dobrú situáciu. 

 

p. Betuš, starosta MČ Košice – Sídl. Ťahanovce: Z procedurálneho hľadiska ho prekvapil 

návrh, ktorý predložil p. starosta z KNV, pretože z poslednej Rady starostov, kde sa 

spoločne zhodli na financiách pre MČ, vydal pokyny svojim pracovníkom, ktorí 

zostavili rozpočet pre mestskú časť a, ktorý sa už aj v komisiách prejednáva. Všetko 

majú pripravené. Teraz všetko bude inač? Zároveň uviedol, že je za to, aby systém 

solidarity fungoval a ak v budúcnosti pôjdu s nejakými návrhy, aby ich urobili vtedy, 

keď je na to čas a kedy sa o tom rozhoduje, pretože momentálne už je, ako sa hovorí 

„kaša polouvarená“. Tým chcel povedať, že sa nebráni tomu, aby si navzájom dopriali, 

lebo zdôvodnené to bolo p. Lesňákom a aj ostatnými kolegami, ale teraz už je to divné. 
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p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Akceptuje pripomienky, ktoré padli, ale 

mohol si zvoliť aj spôsob B), ktorý je tu zaužívaný, tzn. ísť poza búčky a pýtať si 10 – 

20 a všetko bude fajn. Chcel byť práve fér, začali na tom pracovať pôvodne 7 

starostovia v čase, keď sa začalo riešiť zlučovanie mestských častí. Nie každá z malých 

MČ bola na stretnutí, takže nie sú tam zahrnuté ich požiadavky, ale návrh predložil 

taký, v ktorom nemyslel len na seba, ale navrhol ich tiež. Vychádzal z listu, ktorý bol 

podpísaný 8 starostami z celkového počtu malých MČ, t.j. 11. Čiastka bola 

kompromisne dohodnutá na 5 tis. eur, tak po vynásobení 11-krát to vychádza na 55 tis. 

eur celkom.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Zareagoval, že na pôde Rady starostov a medzi starostami sa 

nerokuje poza bučky. Nevie preto, čo mal na mysli, akú inštitúciu, lebo nevie o tom, 

žeby malé alebo veľké MČ sa kuloárne niekde dohadovali. Ak komunikujú, tak 

komunikujú normálne a všetky problémy, ktoré sú na tejto pôde nastolené, sa snaží 

predložiť. Vždy sa bavia férovo, predsa každý jeden je zodpovedný za svoju mestskú 

časť, či je veľká alebo malá, každý chce robiť rozvoj, chce vyjsť v ústrety obyvateľom. 

Starostom uviedol, že v závere diskusie by navrhol, aby Rada starostov, keďže už 

rozpočet prerokovávala, aby ho schválila a aby mesto požiadali o možnosť 

prehodnotenia dofinancovania malých mestských častí o navýšenie už spomínaných 5 

tis. eur, alebo inej dohodnutej sumy.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Nie je si celkom istá, či správne chápe význam 

slova solidarita, keďže dosť často počúvajú, resp. sa spomína fráza „princíp solidarity“. 

Podľa nej význam slova solidarita vníma tak, že solidarita je: pomôžme tomu 

slabšiemu, menej schopnému, aby aj on sa kdesi dostal. Možno to nechápe správne, ale 

podľa nej, túto pozíciu dofinancovať malé MČ vôbec nevníma ako nejakú solidaritu, 

pretože, malé MČ sa necítia byť v pozícii, ako to definovala, ale požiadavky vyplývajú 

skutočne čisto z kompetencií, ktoré sú veľmi odlišné u malých a veľkých MČ. A to 

všetci vedia. 

 

p. Gaj, starosta MČ Košice – Sever: Od samého začiatku tvrdí a bude tvrdiť, že 

prerozdeľovanie nie je spravodlivé, ale iný, lepší model, zatiaľ nie je vymyslený. Jeho 

mestská časť, ktorá je rozlohou najväčšia a zoberie počet obyvateľov, mala byť najviac 

v rozpočte financií. Čo sa týka MČ Staré Mesto, ktorá žiada 50 tis. na krytú plaváreň, 

navrhuje jej, aby začala hľadať zdroje najprv u seba, napr. odmeny poslancov, atď. a tak 

až niečo pýtať. Skonštatoval, že požiadavka, ktorá bola predložená v daný čas je veľmi 

nevhodná a mimo program. 

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Malé mestské časti nikdy nepýtajú veľa, pýtajú 

kvôli tomu, lebo majú svoje kompetencie a bol by rád, keby sa financie našli. Nedávno 

sa rekonštruoval chodník v jeho MČ a takáto investícia sa pohybuje v nákladoch od 10 

do 20 tis. eur, ktorá stojí za to a ľudia ju hneď vidia. A minule navrhoval, že MČ 

Ťahanovce treba 10 tis. eur, aby aj s MČ Sídl. Ťahanovce mohli mať ďalší výpadový 

dopravný koridor. A toto je potrebné podporiť, treba štúdiu a ďalšie veci, čo súvisí 

s peniazmi.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Reagoval na starostu p. Gaja. Za posledné roky 

šetrili financie kde sa dá, o čom svedčí, že oproti roku 2006 majú o 18 pracovníkov 

menej a sú rôzne kumulované funkcie, atď.  
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 Navrhol prijať uznesenie v znení: „Rada starostov žiada Magistrát mesta Košice, aby 

vytvoril odbornú komisiu na prinavrátenie daní z fyzických a právnických osôb 

v čiastke minimálne 30 %, ako aj s prinavrátením kompetencií s príslušnými financiami 

jednotlivým mestským častiam. Termín: február 2018.“ Ako dôvod uviedol, že pokiaľ 

budú iba o tom hovoriť, takýto stav bude každý rok, možno v budúcom roku nie všetci 

starostovia zostanú, ale tie isté problémy zanechajú tým, ktorý prídu po nich. Ide o tom, 

aby pre obyvateľov niečo urobili. Aj on, ako mestský poslanec má veľké rezervy, 

pretože nenavštívil osobne všetky malé mestské časti, bude sa to snažiť napraviť 

a očakáva aj od vedenia mesta, aby sa zaujímalo o jednotlivé mestské časti a zaujímali 

sa o ich problémy.  

 

p. Karabin, starosta MČ Košice – Pereš: Uviedol, že nie je spokojný s výškou rozpočtu pre 

jeho mestskú časť. Opýtal sa starostov, či má niekto z nich úverovú zaťaženosť 60 %, 

pretože on už štvrtý rok spláca úver a tri roky má pred sebou a teraz je na hranici 60 %. 

Pokiaľ má niekto úver, potom chápe oprávnené požiadavky. Druhá vec je tá, že za tretie 

volebné obdobie čo je starostom, zažíva fenomén, ani to nevie nazvať, ale Rada 

starostov akoby sa začala štiepiť na veľké mestské časti, malé mestské časti a malé 

mestské časti, resp. malé mestské časti boli iným poradným orgánom, na ktorom sa 

niečo dohodlo, ale on na takých jednaniach nebol.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Dal za pravdu p. Karabinovi, pretože v čase, kedy vznikol list, ktorý 

napísali starostovia mestských častí mesta Košice a podpísaný bol „x“ starostami a 

zaslaný p. primátorovi bez jeho vedomia, tiež to považuje za úder pod pás, lebo 

komunikovať by sa malo jednotne. 

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Požiadal p. Kažimírovú, aby vysvetlila 

niektoré položky, ako je položka školské stravovanie, kde nulová suma sa zmenila  

3 mil. 683 tis. eur. Ďalej v rozpočte roku 2017 videl príjem z predaja pozemkov 3 mil. 

450 tis. eur, teraz je plánovaný iba 1 mil. 217 tis. eur. Skonštatoval, že pravdepodobne 

sa budú preferovať zámeny. Ďalšia vec, zaujíma ho medializovaná pokuta EHMK vo 

výške 5,6 mil. eur, ktorá má byť splácaná formou dohody v roku 2019 a v roku 2020. 

Tiež si všimol, že do návrhu rozpočtu mesto dalo aj čerpanie úveru vo výške 5 mil. eur. 

Zaujíma ho preto, za akým účelom. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Pri položke školské stravovanie, došlo k zmene 

rozpočtových pravidiel a ide o každoročne opakujúcu sa sumu, pretože príjmy od 

rodičov za stravovanie sú každoročné, len doteraz boli ako mimorozpočtové prostriedky 

a nikdy neboli v príjmoch rozpočtu. Konkrétna zmena rozpočtových pravidiel spočíva 

v tom, že všetky prostriedky už musia byť zahrnuté do príjmov aj do výdavkov a preto 

aj tieto peniaze sú rozpočtované a preto je oproti roku 2017 takýto skok.  

Čo sa týka príjmov za predaj pozemkov, vychádzali z podkladov, ktoré im predložil 

referát nakladania s majetkom. V roku 2017 bolo dosť veľa zámenných zmlúv 

a samozrejme dopredu sa suma predvídať nedá. Počas roka ďalšie zámenné zmluvy 

môžu byť a nemusia. Tu je rátané so sumou, ktorá sa predpokladá z predaja – kešovo  

a či budú nejaké zámeny alebo nie, potom počas roka sa rozpočet bude upravovať.  

Čo sa týka EHMK, návrh, ktorý už bol predložený na mestskú radu a zároveň, ktorý 

bude predložený na rokovanie MZ, rešpektovali pri tvorbe rozpočtu. Splátky sú 

zahrnuté v roku 2019 a 2020, sú zahrnuté rovnomerne 50 a 50 %. 

Čo sa týka 5 mil. úveru, je zahrnutý v príjmovej časti s tým, že jeho použitie je 

plánované na investičné výdavky v oblasti dopravy a v oblasti školstva – projektové 
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financovanie. Samozrejme, že ak dôjde k prijatiu úveru, vždy postupujú tak, že prebieha 

prieskum trhu – výber banky a potom, keď sa do toho ide, predloží sa na rokovanie 

zastupiteľstva výber konkrétnej banky s konkrétnymi podmienkami a toto bude mestské 

zastupiteľstvo schvaľovať. Zatiaľ je úver v rozpočte zahrnutý, ale v priebehu roka, uvidí 

sa kedy bude akútna potreba prijatia úveru, tak vtedy sa príde s návrhom konkrétnej 

banky.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Pre tvorcov návrhu rozpočtu dáva do pozornosti, 

aby v roku 2019 našli, resp. aspoň výhľadovo do najbližších rokov našli prostriedky, 

ktoré sú potrebné vo výške 200 tis. eur na zrealizovanie druhého výpadu zo Sídliska 

Ťahanovce. A 200 tis. eur je porovnateľná suma, ktorá je naplánovaná pre rok 2018 do 

MČ Jazero do rekreačnej zóny jazera. Nie je to nič osobné, ale myslí si, že niektoré 

financie treba používať aj tak, aby ľudia z nich mali efekt a aby ich aj videli.  

 

p. Lazúr, riaditeľ MMK: Nad jazerom je veľká mestská časť a mesto malo ambíciu vyriešiť 

nielen to, že ide o rekreačnú oblasť celomestského významu, ale aj aby to nebola 

zapáchajúca stoka, ktorá bráni k normálnemu žitiu obyvateľov v blokoch okolo alebo 

v rodinných domoch. Druhý aspekt je ten, že tým, že je to aj rekreačná zóna, je snahou, 

aby to bolo v hygienických normách, aby tam bolo možné opaľovanie, kúpenie pre deti 

a pre každého. Dodal, že rozpočet neznamená, že idú reálne veci robiť. Áno, ambíciu 

majú zasypať tzv. „apendix“, ktorý je zdrojom všetkého nezdravého, ako sú sinice, 

zápach, atď., ale všetko záleží aj od postoja Rybárskeho zväzu, či budú naďalej nosiť do 

vody tony šrotu a kŕmiť ním kapre a ničiť životné prostredie, flóru a faunu, štrkovisko 

alebo nie, a od toho ďalej závisí aj použitie ďalších finančných prostriedkov. Niekedy 

bola položka naplánovaná na 300 tis., dnes je tam 200 tis. a realita možno bude 100 

alebo 60 tis. eur na aplikáciu prípravkov, aby to udržali v doterajšom stave.  

 

p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Reagoval na riaditeľa MMK a uviedol, že chcel 

iba poukázať na čiastky a prihovoriť sa, aby v rokoch 2019 a 2020 sa výhľadovo našlo 

200 tis. eur na realizáciu výpadu Európska tr. a Magnezitárska ulica. 

 

p. Kovačevičová, starostka MČ Košice – Nad jazerom: Investícia do zdravia alebo do 

životného prostredia má vždy opodstatnenie a čo sa v minulosti zanedbalo, to 

v súčasnosti musia doháňať. Preto nesúhlasí, že ide o vyhodenie peňazí. Je predsa 

známe, že jazero nepatrí mestskej časti, ale patrí celému mestu, chodia k nemu ľudia 

z celého mesta, okolia a má celomestský význam. Dodala, že ako mestská časť by toto 

nemohla dovoliť realizovať, nie sú bohatý, ako MČ Staré Mesto. Mestská časť už má 

vytvorený návrh rozpočtu, tvorili a sedeli nad ním niekoľko týždňov, aby každé jedno 

euro hľadali. Uviedla, že 20 rokov sa v oblasti jazera nič nerobilo, v roku 2014 sinice 

prerástli maximálnu možnú hodnotu a na tejto ploche cvičí a trénuje klub Trixen, ktorý 

je jedinečný a výnimočný na celom Slovensku. Sú tam majstri Slovenska, Európy, 

sveta, atď. A investovanie do rekreačnej zóny majú svoje opodstatnenie a nie sú to 

vyhodené peniaze. A súhlasí s p. Puzderovou, ktorá povedala, že každý musí začať od 

seba a po jej nastúpení do funkcie starostky dala vypracovať audit mestskej časti. Dnes 

úrad neriadi s prednostom, tam ušetrí 25 tis. a zástupca starostu nepracuje za plat, ale 

pracuje za poslaneckú odmenu a tým ušetrí ďalšie tisíce eur. Nemíňa finančné 

prostriedky na nadštandardné odmeny a šetrí sa všade, kde sa dá a tieto finančné 

prostriedky investujú ďalej na rozvoj mestskej časti. Dnes už padlo veľa názorov, že 

každá jedna mestská časť pozdravuje peniaze a je to pravda, že bez peňazí niet rozvoja, 

ale musia nájsť spoločnú reč, diskutovať, nehandrkovať sa. Tiež sa jej nepáčilo, že dnes 
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počula po prvýkrát o 5 tis. eur, nevedela o tom, nie je proti, ale tak, ako už povedal p. 

Betuš, aj v jej MČ je všetko pripravené sú popodpisované materiály. Ďalej ku návrhu 

rozpočtu zo strany mesta sa poďakovala za to, že oproti pôvodnému návrhu boli pridané 

peniaze z podielových daní pre MČ, ktoré jej vykryjú časť nákladov, ktoré musí dať na 

mzdy zamestnancov a zaplatiť odvody. A je vďačná aj za to, čo pretlačil a presadil p. 

Gaj, aby časť peňazí za psov išla na mestské časti, na základe ktorých realizujú krásne 

venčoviská.  

 

p. Šimková, starostka MČ Košice – Myslava: Zareagovala na to, čo bolo povedané. Určite 

životné prostredie je jedna veľmi dôležitá a veľmi významná oblasť a životné prostredie 

je nesmierne dôležité v dnešnom svete. Takisto rekreácia a určite sa pôjde do jazera 

kúpať, ale zdôraznila to, že v súčasnej situácii, v ktorej sa nachádza malá mestská časť 

Myslava so stavom svojich komunikácií, čo spomínala aj na minulej Rade starostov, 

časť Myslavskej cesty, ktorá je tak rozbitá, že denno-denne počúva útoky na svoju 

osobu, aká je neschopná, pretože nevie zabezpečiť nie nadstavbu, do ktorej životné 

prostredie a rekreáciu zaraďuje, ale základňu, čo skutočne predstavujú miestne 

komunikácie v Myslave. Momentálne sa nachádza na takej úrovni, že bude veľmi 

šťastná, ak sa podarí zabezpečiť to najzákladnejšie – komunikácie. A potom bude riešiť 

s radosťou riešiť aj tie ďalšie otázky. 

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Reagoval na p. Kovačevičovú, že podľa jeho 

názoru, každý šetrí, bez toho to nejde, nedá sa rozhadzovať a neuvedomila si, že 

Miestny úrad Staré Mesto má o 100 zamestnancov minimálne viac. Majú 6 škôlok, 

Múzeum Vojtecha Löfflera, trh a plaváreň. Druhá vec, ak sú na jazere športovci, tak sa 

pýta, či na krytej plavárni športovci nie sú? Tam nie sú majstri Československa? 

 

p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Povedal, že nemá dobrý pocit z toho, keď vidí ako sa 

konfrontačne medzi sebou bavia. Už to niekoľkokrát zdôraznil, že všetci sú jedno mesto 

a návrh, aby sa zvýšili pre malé mestské časti finančné prostriedky, vychádza z toho, že 

naozaj, aj on má taký pocit, že malé MČ sú v rozvoji trochu na chvoste. Chápe, že sa 

veľa investuje do centra, tam je život, je tam položené ťažisko, ale je potrebné si 

uvedomiť, že ak už raz sú mestskými časťami, ktoré patria jednoducho k tomu mestu, že 

tak isto tvoria jeho vizitku. Podľa jeho názoru s navrhnutým rozpočtom, tak ako je 

predložený, sa zrejme nič neurobí, ale zaujíma ho, či reálne do budúcnosti – do ďalšieho 

volebného obdobia, okrem roku 2018, lebo na ten už je rozpočet nastavený, je možné 

v rámci existujúcich finančných prostriedkov rozpočtu mesta počítať s tým, aby sa začal 

rozvoj aj malých MČ, hlavne oprava komunikácií, lebo hlavným problémom 

a ťažiskom sú práve tie. Sú to základné veci. Z jeho pohľadu ide skôr aj tú komunikáciu 

zo strany mesta, že ak sa bude pripravovať – tvoriť rozpočet mesta na rok 2019, aby 

niekto z magistrátu prejavil a oslovil mestskú časť s otázkou, čo je pre mestskú časť 

potrebné a aj keď nie všetko sa finančné podarí zabezpečiť, ale aspoň ten záujem tam 

bude. 

 

p. Kažimírová, zástupkyňa riaditeľa MMK: Obdobie, kedy sa zostavuje alebo kedy sa 

pripravuje rozpočet mesta na nasledujúci rozpočtový rok je všetkým známi, pretože také 

procesy prebiehajú v každej mestskej časti. Magistrát s prípravou rozpočtu začína už 

koncom augusta - začiatkom septembra, kedy začínajú zhromažďovať a zbierať 

podklady k číslam. Je už také nepísané pravidlo, že mestské časti dávajú v tom období 

žiadosti na účelové dotácie, s ktorými sa zaberajú a dopredu informujú jednotlivé úrady, 

aby si určili poradie priorít, pretože požiadavky sú niekoľko násobne vyššie, ako sú 
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možnosti mesta. Čiže tú možnosť určovania priorít im dávajú a tieto najdôležitejšie 

priority môžu aj realizovať. Je jej ťažko hovoriť, či balík bude vyšší alebo nižší, pretože 

všetko závisí od toho, aké budú príjmy a čo finančná situácia mesta dovolí a ako sa 

stanovia priority.  

 

p. Petruško, námestník primátora: Pozorne počúval všetkých, ktorý sa do diskusie zapojili 

a k tomu, čo odznelo a bude hovoriť o merite veci, tak cíti isté napätie v tom, aká 

situácia tu je v jednotlivých mestských častiach, hlavne v malých. Ale dnes vidí, že 

starostovia, ktorí by sa mali predovšetkým dohodnúť na tejto úrovni a prísť s návrhom 

riešenia, už dnes vzniká problém, pretože spolu nekomunikujete, resp. komunikujete 

zvláštne. Podľa jeho názoru, ktokoľvek bude vo funkciách, bude musieť riešiť situáciu 

v rámci kompetencií a prerozdelenia. Stále je presvedčený o tom, že mesto Košice má 

veľa mestských častí a riešenie by začal týmto aspektom. Predovšetkým starostovia by 

sa na svojej úrovni mali dohodnúť na tom, akým spôsobom to riešiť, prísť a vôľa na 

diskusiu tu stále bude, pretože ktokoľvek tu bude sedieť, bude sa musieť k tejto otázke 

vracať, pretože sa jej do budúcna nevyhnú. A len, aby bola komisia, pretože komisia je 

a ten výsledok nebude, je to hlavne o vás, ako malá a veľká mestská časť bude fungovať 

a toto do budúcna bude potrebné vyriešiť. 

 

p. Puzderová, starostka MČ Košice – Šebastovce: Zabudla sa opýtať, či mesto plánuje 

v najbližšom období prehodnotiť príjmy dane z nehnuteľností, pretože si dovolí tvrdiť 

za jej mestskú časť, síce daňové priznania nevidí, ale určite v tejto oblasti sú veľké 

nedostatky, lebo zistiť, či za všetky nehnuteľnosti v meste sa platí daň z nehnuteľností, 

nie je asi možné. Preto dáva návrh pre mesto, aby aj vedeli príjmy mesta navýšiť, lebo 

tieto veci si zisťuje a určite dochádza v tejto oblasti k úniku príjmov mesta a ako 

starostovia môžu byť mestu nápomocní a ak by nastalo to prehodnocovanie, či ozaj tie 

dane z nehnuteľností sú v meste platné za všetky nehnuteľnosti, ktoré sa platiť majú, 

lebo verí tomu, že je tam veľmi veľa nedostatkov. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Určite sú tie nedostatky a pokiaľ vie, tak mesto sa momentálne dosť 

vážne týmto zaoberá, minimálne kontrolná skupina, ktorá zisťuje tých vlastníkov, ktorí 

neplatia alebo nie sú tam jasné vzťahy.  

 Ukončil rozpravu a predniesol návrh na uznesenie, aby k prerokovaným bodom 

z mestskej rady, t.j. body 1, 3 až 39, teda okrem bodu Návrh programového rozpočtu 

mesta Košice na rok 2018 prijali: „Rada starostov v Košiciach odporúča Mestskému 

zastupiteľstvu v Košiciach prerokovať a schváliť materiály zo 16. zasadnutia Mestskej 

rady v Košiciach zaradené na zasadnutie MZ.“ 

 

Hlasovanie č. 2 - za: 20, proti: 0, zdržal sa: 0 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

 Predniesol návrh uznesenia k Návrhu rozpočtu mesta Košice na roky 2018 – 2020: 

„Rada starostov v Košiciach po A.) odporúča Mestskému zastupiteľstvu v Košiciach 

Návrh programového rozpočtu mesta Košice na roky 2018 – 2020 prerokovať a schváliť  

v predloženom znení a po B.) žiada mesto Košice v priebehu roka 2018 zvážiť možnosť 

dofinancovania mestských častí formou účelových dotácií.“ 

 

Hlasovanie č. 3 - za: 17, proti: 0, zdržal sa: 3 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 
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 Pán Grega, starosta MČ Staré Mesto predložil návrh na uznesenie v znení: „Rada 

starostov v Košiciach žiada mesto Košice o vytvorenie odbornej komisie na 

prinavrátenie daní vo výške min. 30 % a prinavrátenie kompetencií s príslušnými 

financiami mestským častiam. Termín: február 2018.“ 

 

Hlasovanie č. 4 - za: 14, proti: 0, zdržal sa: 4 

 

p. Jakubov, predseda RS: Skonštatoval, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 

 

Bod č. 1/1 

Riešenie problematiky sociálneho bývania v MČ Krásna 

 

p. Jakubov, predseda RS: Slovo odovzdal p. Kažimírovi. 

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Kauzu Vyšný dvor spomínať, môžu si o tom 

prečítať, lebo by ináč dlho tu sedeli. Chce ale ešte raz poprosiť mesto, lebo od roku 

2008 chce riešiť sociálne bývanie jeho obyvateľov v jeho katastrálnom území a nebolo 

mu to mestom umožnené z dôvodu, že boli proti. Starostovia, že tam bola diskriminácia 

pozadia a nevie čo všetko možné. A on musel pristúpiť k tomu, že sa snažil to vyriešiť 

nie v Polianke, nie v Krásnej, ale v Kuzmiciach. Nebude komentovať prečo. Uviedol, že 

v roku 2015 avizoval aj vytvorenie komisie, ktorá by zmapovala lokality, ktoré sú 

v Košiciach najviac problémové, p. námestníčka si to pamätá, či už Mašličkovo, Vyšný 

dvor, Lubina a komisia navrhla nejaké riešenie. Uviedol, že neposúva, nechce svojich 

obyvateľov poslať ani na Luník IX, ani nikde inde, chcel ich riešiť v Krásnej, ale nemal 

možnosť a práve preto sa pýta, či mu vie mesto pomôcť so zmenou územného plánu 

v tých lokalitách, ktoré vytypoval alebo nájsť iné v vhodné, čo bude iba rád, ak nie 

v Krásnej tak inde v meste. A po druhé, krátkodobé operatívne riešenie, lebo alternatív 

k riešeniu rodiny, ktorá nie je neprispôsobivá, je normálna, členovia rodiny pracujú, aby 

nemusela ísť do Kuzmíc, kde sa im vyhrážajú Kotlebovcami, atď., aby zostala na území 

mesta. MČ Krásna sociálne byty nemá, p. Gombita aj napriek tomu, že rok riešil 

žiadosti, lebo všetci členovia spomínanej rodiny tam majú žiadosti, bohužiaľ z určitých 

dôvodov – technických, mu pomôcť nevedel a on, ako starosta, vyčerpal všetky 

riešenia. 

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Ide o tak špecifickú problematiku, že opakovane 

obdobnú situáciu riešia so starostkou v MČ Nad jazerom ohľadne Lubiny. Nie je tam 

žiadny problém, pretože situácia tam je stabilná, pani starostka komunikuje, 

komunikujú vzájomne so sociálnym referátom magistrátu, s pánom starostom z Luníka 

IX rovnako a aj v spolupráci ZTP v tejto problematike napredujú. A naozaj spolupráca 

ďalej s p. Gombitom má presun – transfer kontajnerov z Nižnej Myšle do Oázy je 

riešenie práve pre také rodiny. Uviedla, že nestretli sa nikdy k tomu, o Vyšnom dvore 

vie stále, vie, že riešiš si to sám a dodala, že nevidí problém, prečo by p. Gombita 

nemohol zobrať túto rodinu. Okrem kontajnerov má tam skleníky, v rôznych úrovniach 

typy bývania. Myslí si, že riešenie ak sa trojstranovo stretnú s p. Gombitom sa nájde, že 

kontajneri z Nižnej Myšle sú riešením alebo skleník, ktorý oni ponúkajú plus 

v spolupráci so sociálnym oddelením. Za šťastnejšie riešenie považuje, ak sa to porieši 

na území mesta, než v Kuzmiciach. Spoločne sa môžu stretnúť v tejto veci budúci 

týždeň, zistí či p. Gombita je späť na Slovensku a môžu sa potom stretnúť. 

 



12 
 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: V jeho mestskej časti sa v roku 2008 

vyriešili bytovky Herľanská 79 až 85 a môže povedať, že doteraz sa to drží na veľmi 

slušnej úrovni a dokonca sa štandard bytov aj života obyvateľov sa zvýšil. Tie deti, 

ktoré navštevujú školy môžu robiť domáce úlohy, pretože aj vďaka iniciatíve MČ tam 

majú internet. Obrátil sa na p. námestníčku vo veci Krízového centra, ktoré sa u nich 

nachádza, je to už dva roky otvorená otázka a nemá žiadnu spätnú väzbu. Vie, že to nie 

je jednoduchá záležitosť, lebo budova bývalej ZŠ Poľná 1 stoji na nevyvlastnených 

pozemkoch. Mesto podpísalo dlhodobý nájom s Arcibiskupským úradom, resp. 

s Arcidiecéznou charitou do roku 2024. V tom čase, kedy sa termín nájmu predĺžil, teda 

v roku 2013, tam žilo 111 ľudí – sociálne prípady. Momentálne je ich cez 135 a podľa 

jeho informácií počet má narastať a v MČ Košická Nová Ves beží petícia, aby sa 

zastavil nárast počtu týchto obyvateľov. Uviedol ešte pár demografických údajov: 

Košická Nová Ves má 2700 obyvateľov. Na Herlianskej ulici majú 200 ľudí, ktorí žijú 

v sociálnych bytoch a vďaka financovaniu vyššieho územného celku, im tam nielen celý 

Košický kraj, pretože sú tam ľudí od Fiľakova po Čiernu nad Tisou až po Starú 

Ľubovňu, sa stali akýmisi skladiskom sociálnych prípadov z troch krajov. Poprosil by 

tiež to riešenie, lebo petícia beží a zase sa bude z toho vytĺkať politický kapitál. Nevie, 

ako sa k tomu mesto postaví, ale každopádne je potrebné túto situáciu riešiť.  

 

p. Lenártová, námestníčka primátora: Krízové centrum, ktoré je typické bývanie pre matku 

s deťmi a ktorého zriaďovateľom je Arcidiecézna charita by odporučila, aby sa najprv 

stretnutie uskutočnilo s nimi. V meste sú takéto zariadenia tri, jedno je na Sídlisku KVP 

Hemerková ulica – Dorka, druhé je už spomínané centrum v Košickej Novej Vsi 

a tretie, ktoré patrí mestu – Psychosociálnemu centru na Adlerovej ulici. Vníma, že 

skupina žien, ktorá je v týchto zariadeniach je veľmi komplikovaná, nie je jednoduché 

s nimi vychádzať. Musia dodržiavať isté pravidlá. Nakoľko mesto nie je zriaďovateľom 

centra v MČ Košická Nová Ves, môže iniciovať stretnutie na úrovni mesta, pretože tiež 

vníma ponosy obyvateľov, ktorí v blízkosti centra bývajú, ale nemyslí si, že riešením 

bude to, aby sa to presťahovalo do inej časti mesta. Skonštatovala, že táto komunita – 

tie ženy s deťmi musia rešpektovať isté pravidlá, ale je to s nimi ťažké. Nevie aké iné 

riešenie by mohlo byť, a opýtala sa p. starostu, čo si pod riešením predstavuje? 

Zrušenie? Aký výsledok spomínanej petície bude?  

 

p. Lesňák, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Jedná sa o to, že je to neúnosný 

nepomer. Je tam oficiálnou cestou 133 ľudí, ale myslí si, že je ich tam viac a nie sú to 

len slobodné matky s deťmi, sú tam aj väzni po výkone trestu. Najnovšou módou je, že 

sa tam sťahujú rodiny, ktoré majú autá, parkujú vonku a to sú ďalšie problémy, ktoré 

tam vznikajú, hlavne v letných mesiacoch, resp. už neskorou jarou a až do septembra sa 

ozýva hudba zo všetkých možných elektronických výdobytkoch. Podľa neho na 

Adlerovej ulici to vnímajú ľudia ináč, žijú v blokoch, je to také spolunažívanie, ale 

v jeho MČ vyrástla bytovka v zástavbe rodinných domoch, čo je najväčší problém. 

Riešením, ktoré by chceli dosiahnuť je, minimalizovať počet ľudí, tzn. prípustná hranica 

je okolo 50 ľudí, kedy sa to dá ustrážiť. To je po prvé a po druhé, začať riešiť aj 

majetkovo-právne vzťahy. A po tretie, ak v meste je sociálny program, sú výzvy na 

budovy, ale to musia začať v spolupráci navzájom mesta, mestskej časti, vyššieho 

územného celku a arcidiecézy, aby sa budova aj zateplila, opravila a telocvičňa, ktorá sa 

rozpadá pred očami, kde je narušená statika, o čom veľmi dobre všetci vedia. 

Zopakoval, že riešením je nutná redukcia vzhľadom na to, že v MČ je 2700 ľudí, 200 

býva na Herlianskej, kde je sociálna vrstva, ktorá zvláda platiť stanovené nájomné, 

udržujú byty na štandarde. Ale ľudia na Poľnej vyslovene objekt vybývavajú a ani 
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Arcidiecézna charita nedodržuje zmluvu, na čo už viackrát poukázal. Z tohto nemá 

žiadnu spätnú väzbu od mesta, aby sa do zmluvy „zakuslo“, lebo ide o budovu vo 

vlastníctve mesta, preto by iniciatíva na stretnutie mala vzísť z úrovne mesta.  

 

p. Kažimír, starosta MČ Košice – Krásna: Poznamenal, že pri mediálnom tlaku, ktorý 

v posledné dni prežíval, rozmýšľa o tom riešení a dodal, že jednu vec, ktorú si 

neuvedomujú starostovia a ani p. primátor je, že do Košíc chodí denno-denne a viackrát 

o tom hovoril aj p. starosta Betuš, z okolitých obcí rabovať kontajneri. Položil otázku, 

že kde pôjdu bezdomovci z Kuzmíc, z Košickej Polianky, keď prídu o domov? Ostatnú 

tam? Nie. Prídu do Košíc! Mesto ich posiela naspäť? Nie. Tu sa o nich staráme, 

organizujeme rôzne charitatívne akcie. Nechávame ich na území mesta, čo je normálne, 

lebo tu vedia prežiť. Tam by neprežili. Ale nad tým sa nikto nezamýšľa. Tak aj z mesta 

ľudí pošlime späť domov starostom a kúpme im stany. Bude to normálne riešenie? 

V Polianke nech majú, ak nechcú aby sociálne bývanie bolo v Krásnej, lebo sa im zdá, 

že je to pre nich blízko, alebo niekde inde.  

 

p. Grega, starosta MČ Košice – Staré Mesto: Tiež navrhuje vyriešiť na Bosákovej ulici 

pozemkovú problematiku, vyčleniť na to financie. 

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu a poďakoval sa p. námestníčke primátora za jej 

účasť na rokovaní.  

- - - 

 

p. Jakubov, predseda RS: Informoval starostov, že predbežne sa najbližšia Rada starostov 

v Košiciach bude konať 18. decembra so začiatkom o 10.00 hod., ktorú by chcel 

zakončiť spoločným obedom, keďže to bude v tesnej blízkosti vianočných sviatkov.  

- - - 

 

Bod č. 2 

Prezentácia spoločnosti WEBY GROUP (webové stránky pre samosprávu) 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní zástupkyne spoločnosti Weby Group, a to 

obchodnú riaditeľku Miriam Surovú a výrobná riaditeľka Erika Píšová. 

 Odovzdal im slovo. 

 

p. Surová, obchodná riaditeľka spol. WEBY GROUP: Pre členov Rady starostov pripravila 

prezentáciu, ktorú aj odprezentovala (pozn.: prezentácia v tlačenej verzii tvorí súčasť 

materiálov) a rozdali aj propagačné materiály so základnými údajmi a kontaktom. 

Uviedla, že spoločnosť poskytuje služby vyše 4 200,- klientom a z toho realizujú 

webové stránky miest, mestských častí, obcí a inštitúcií. Výhodou redakčného systému, 

ktorý pre obce a mestá poskytujú je, že pod jednou strechou administrátor spravuje 

webové sídlo a zároveň pracuje aj s nástrojmi, s ktorými komunikujú s občanmi. 

Dôležité je, aby sa všetky informácie, ktoré sú na webovej stránke dostali k občanovi 

bezbariérovo a samozrejme je potrebné sledovať aj moderné trendy, tzn., aby sa webové 

sídlo korektne zobrazovalo v mobile a v tablete.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu.  

 

p. Surová, obchodná riaditeľka spol. WEBY GROUP: Cenová ponuka sa tvorí podľa počtu 

občanov. Cenovú ponuku vypracujú na základe tohto údaju, ktorý stačí zaslať na ňou 
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uvedený email. Cena je tvorená z jednorazových a pravidelných nákladov, pretože je 

tam výroba diela a zaškolenie, tzn., že administrátorov zaškolia a počas roka realizujú aj 

4-krát do roka špeciálne školenia. Poplatok je možné hradiť mesačne alebo ročne, podľa 

toho, komu ako to vyhovuje. Cena za zriadenie nepresahuje sumu nad 2 tis. eur. Ak 

prejaví záujem o ich služby malá obec alebo veľké mesto, každý dostáva celý softvér 

ako o tom hovorila pri prezentácií. Nič sa nedokupuje a ich pravidlo je také, že 

komplexný softvér dostane každý, ale cena sa odvíja od počtu obyvateľov. Napr. obec 

má 1000 obyvateľov a chce zverejňovať zasadnutia, mať web kameru, dotazníky, atď. 

spoločnosť ponúka komplexný balík a je na záujemcovi (obci), čo z neho všetko 

využije.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Ukončil rozpravu. 

- - - 

 

Bod č. 3 

Prezentácia spoločnosti Deluvis s.r.o. (Arca Capital, a.s. – sporiace produkty) 

 

p. Jakubov, predseda RS: Privítal na rokovaní RS zástupcov spol. Jaroslava Barana a Darinu 

Kočanovú.  

 

p. Baran, zástupca spol. Deluvis: Uviedol, že on pôsobí v Bratislave a jeho kolegyňa Darina 

Kočanová pôsobí v Košiciach. Sú zo skupiny Arca Capital, ktorá je investičnou 

spoločnosťou. Stručne uviedol, že ich skupina pôsobí v oblasti investícií do rôznych 

projektov. Medzi hlavné oblasti patria zelené energie a nehnuteľnosti. Pri právnických 

osobách sa veľmi dobre predávajú ich dlhopisy a v správe majú 1,4 miliardy eur. 

Členom Rady starostov rozdal propagačné materiály so základnými informáciami spolu 

s kontaktom.  

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril rozpravu. Dohodli sa, že v prípade záujmu prebehnú 

bilaterálne stretnutia.  

 Nikto sa neprihlásil, rozpravu uzavrel. 

- - - 

 

Bod č. 4 

Rôzne 

 

p. Jakubov, predseda RS: Otvoril bod.  

  Nakoľko sa do bodu nikto neprihlásil, bod ukončil. 

- - - 
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Záver rokovania 

 

Predseda Rady starostov Ján Jakubov ukončil 22. rokovanie Rady starostov 

v Košiciach. Poďakoval sa starostom za aktivitu a účasť na rokovaní. 

 

 

 

 

 

 

 

     

   Ing. Ján Jakubov 

 predseda Rady starostov 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zápisnica vyhotovená dňa 28.12.2017 

Za správnosť: Blanka Lukáčová 
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